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FEDERACJA SPORTOWA «SPARTA"

ZAJĘCIE PRZEZ POLSKĄ EKIPĘ SPORTOWĄ SZÓSTEGO
KACII OLIMPIJSKICH W RZYMIE POSTAWIŁO SPORT POLSKI

MIEJSCA NA XVII IGRZYS-
W CZOŁÓWCE ŚWIATOWEJ.

POWAŻNY UDZIAŁ W WYWALCZENIU TEGO SUKCESU POSIADA SPORT ZWIĄZKOWY DZIĘKI 
ff 9

RZETELNEJ PRACY I SKOORDYNOWANYM WYSIŁKOM ZAWODNIKÓW, TRENERÓW, DZIAŁA -
CZY ORAZ FEDERACJI I KLUBÓW SPORTOWYCH REPREZENTUJĄCYCH SPORT ZWIĄZKOWY.

OCENIAJĄC WYSOKO KAŻDY INDYWIDUALNY I KOLEKTYWNY WKŁAD PRACY W TEJ 

DZIEDZINIE, PRAGNĘ WYRAZIĆ W IMIENIU PREZYDIUM CRZZ I SWOIM WŁASNYM 
SERDECZNE PODZIĘKOWANIE WSZYSTKIM DZIAŁACZOM, KTÓRZY PRZYCZYNILI SIE DO 

TAK POWAŻNYCH SUKCESÓW CZŁONKÓW ZWIĄZKOWEGO RUCHU SPORTOWEGO W SZLACHET
NYM WSPÓŁZAWODNICTWIE Z CZOŁOWYMI ZAWODHIIYJ.il ŚWIATA.

TEN WIELKI SUKCES NAISLADA NA HASZE FEDERACJE I KLUBY ZWIĄZKOWE, NA 

KADRĘ DZIAŁACZY SPORTOWYCH OBOWIĄZEK WZMOŻENIA WYSIŁKÓW, BY POPRZEZ 

POGŁĘBIONĄ PRACĘ WYCHOWAWCZĄ I ORGANIZATORSKĄ., POPRZEZ LEPSZE WYKORZYS
TANIE ŚRODKÓW I MOŻLIWOŚCI STWORZONYCH PRZEZ PAŃSTWO LUDOWE ZAPEWNIĆ

SPORTOWI ROBOTNICZEMU JESZCZE BARDZIEJ .MASOWY ZASIĘG ODDZIAŁYWANIA I 

CORAZ WIERSZE SUKCESY WE WSZYSTKICH DYSCYPLINACH SPORTOWYCH. NIE MOŻNA 
TEŻ USTAWAĆ W WYSIŁKACH NAD KSZTAŁTOWANIEM WŁAŚCIWEJ POSTAWY SMRTOWCĆW 
ZWIĄZKOWYCH, NAD ROZWIJANIEM POSTAWY ODPOWIADAJĄCEJ WYSOKIEJ GODNOŚCI 
SPORTOWCA POLSKI LUDOWEJ.

W IMIENIU PREZYDIUM CRZZ I SWOIM WŁASNYM ŻYCZĘ WSZYSTKIM DZIAŁA 
CZOM I ORGANIZATOROM SPORTU ZWIĄZKOWEGO DALSZYCH SUKCESÓW W PRACY WY - 
CHOWAWCZEJ I SZKOLENIOWEJ NAD KSZTAŁTCWANIEM NOWEJ KADRY SPORTOWEJ 
SPOSRÓD MŁODZIEŻY ROBOTNICZEJ ORAZ NAD UMASOWIENIEM KULTURY FIZYCZNEJ 
W NASZYM KRAJU.

PRZEWODNICZĄCY
- CENTRALNEJ RADY ZWIĄZKÓW ZAWODOWYCH

/-/ IGNACY LOGA - SOWIŃSKI

ZAWODHIIYJ.il
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GRATULUJEMY

Z wielkim zadowoleniem w dzisiejszej rubryce „gratulujemy” umieszczamy 
nazwiska naszych olimpijozyków0 Pierwszymi medalistami wśród zawodników re- 
prezentujących nasze barwy byli kajakarze0 Kajakarzom więc, jako pierwszym, 
z otesji ich sukcesów składamy gratulacje.. Tak więc serdecznie gratulujemy?

Eanieli Walkowiak zdobycia brązowego medalu w Bścigu jedynek na dys“ 

tengiS 500 metrów oraz czwartego miejsca w dwójkach wraz z zawodniczką KoS« 

wPir®.ł*’ - Elbląg, Mendelskąo
Władysławowi Zielińskiemu i Stefanowi Kapłaniakowi zdobycia brązowego 

medalu, w dwójkach na dystansie 1000 metrów oraz czwartego miejsca w sztafe

cie- 4 x 500 m uzyskanego wraz g Ryszardem Skwarsknmo Skład sztafety uzupeł

niał zawodnik K»So „Orzeł” =■' Szczecin Marchliko.

.Elżbiecie Krzosińskioj wspaniałego osiągnięcia w postaci zdobycia sre
brnego medalu w skoku w dalo

.Zbimiewowi Pietrzykowskiemu i Marianowi Kasprzykowi srebrnego i brą- 
zoiiiego medalu w boksie o - .

Andrzejowi Kłopotowskiemu pobicia rekordu Polski i zajęcia siódmego 

miejsca w finale wyścigu pływackiego na dyst. 200 m stylem klasycznym..

Bernardowi Knitterowj zajęcia siódmego miejsca w zapasach w wadze ko
guciej w stylu klasycznymo

X X
X

Kle wszystkich naszych olimpijczyków umieszczamy na liście gratulacyj «• 
nej9 ©1® wszyscy oni odnieśli sukcesy, ale za ich hart, ambicję i godne re - 
pre&entowanie barw Polski składamy im wyrazy uznania i życzymy dalszych 

sukosów,

Kajakarze nasi po powrocie z Olimpiady odnieśli szereg sukcesówo Zawo
dnie? „Sparta” - Warszawa zdobyli tytuły mistrzów Polski ?

TłUacwiak Daniela w jedynkach na dystansie 500 m i 3000 m oraz w dwój

kach /k Kowalewską Hanną/o
Zieliński Władysław na dystansie 500 m w jedynkach oraz ze swoim bratem 

Jackiem w dwójkach na dystansie 500 i 1000 metrów9

Sztafeta 4 x 500 m w składzie Skwarski, Broniewicz,Zieliński Jacek j 
Qopsld i;

Ryszard Skwarski w jedynkach na dystansie 1000 metrów oraz czwórka na 
dystansie 1000 metrów w składzie Mej er. Zelent,Rutkowski i Woźniak»



Nowokreowanym mistrzom Polski jak również całej sekcji z okazji zdoby
cia tytułu drużynowego mistrza Polski składamy serdeczne gratulacje®

x xx

Zdobycia tytułu mistrza Polski na Żużlu» Kons tent c-pu Pociej kowic z owi 
z W.K.ŁI. „Sparta” - Wrocław®

x x
X

Zawodnikom sekcji tenisowej Miejskiego Klubu Tenisowego w- Łodzi zdo- 
bycia tytułu drużynowego mistrza Polski juniorów®

x x
X

Krakowskiemu Klubowi Szachistów zdobycia wicemistrzowstwa Polski w 
drużynowych rozgrywkach szachowych®

x xx

Sałacińskiej Mirosławie - ze „Społem” Łódź zdobycia tytułów mistrzy
ni Polski juniorów w lekkiej atletyce na dystansach 100 i 200 metrów.

x xx

Zygfrydowi Donarskiemu ze „Społem” - Łódź zdobycia tytułu mistrza Polski 
juniorów w lekkiej atletyce na dystansie 1500 m z przeszkodami oraz usta- 
nowienia nowego, nieoficjalnego rekordu świata juniorów na tym dystansie®

x xx

Zarządowi K.S. „ Sparta ” - Wrocław, wszystkim zawodnikom oraz głównemu 
mechanikowi klubu zdobycia tytułu mistrza drugiej ligi i awansu do pierw

szej ligi w tegorocznych zawodach żużlowych®

JESZCZE KILKA SŁOT 0 OLIMPIADZIE

Cała prasa poświęcała wiele miejsca Igrzyskom Olimpijskim. Pisano 

szczegółowo o przygotowaniach do Olimpiady, o uzyskiwanych wynikach pod

czas Igrzysk, a ostatnio e różnych ciekawostkach, statystyce sportowej 
itp. Kie obeszło się bez podkreślenia sukcesów,krytyki i komentarzy.

My zaś zamieszczamy w naszym Biuletynie materiałów,o których

nie pisała prasa. Są to dane, które zresztą zoycwm niewiele interesują 
szerszą opinię publiczną. Wydaje się jednak nSo, fe ich opublikowanie 

jest celowe i wpłynie dopingująco na organizuje,których członkami są nasi 
olimpijczycy.



W poprzednim numerze Biuletynu zamieściliśmy tabele, ilustrujące 
udział reprezentantów poszczególnych Federacji w 'XVII Igrzyskach Olimpijskich 

Niżej zamieszczamy tabele obrazujące ilość zdobytych punktów przez zawodników 
poszczególnych Federacji i pionów /według nieoficjalnej punktacji/.

Zdobyte punkty w układzie Federacji

Nazwa Federacji
Ilość zdobytych 

punktów
Ilość

reprezentan
tów

Procent pun
ktowy na 1 
zawodnika

Kluby Wojskowe 44,39 61 0,73
F.S. „Sparta" 25,25 22 1,14
A.Z.Se 15,50 16 0,96
Z.S. „Gwardia" 13,58 16 0,85
F.S. „Górnik” 10,94 18 0,60
Z.S. „Start" 8,84 7 1,26

F.S. „Stal" 8,65 16 0,54
1 a Z e S t> 7 7 i 1,00
F. S. „Budowlani" 6,84 8 1,36

F.S. „Ogniwo" 3,30 4 0,82
L.P.Ż. 2 1 2,00
F.S. „Hutnik" 1,90 13 0,15
F.S. „Włókniarz" 1 4 0,25
F.S. „Kolejarz" 0,83 7 0,12

S.K.S. - 1 -

- Zdobyte punkty w układzie pionów

Ilość uzyska- Ilość reprezcft- Procent punkto-
Pion nych punktów tantów wy na zawodnika

CRZZ 58,79 89 0,66

Kluby Wojskowe 44,39 61 0,73
A.Z.S. 15,50 16 0,96
Gwardia 13,58 16 0,85
Start 8,84 7 1,26
Ij» Z»£> 9 7,00 7 1,00
L* 3? ® Z « 2,00 1 2,00

- 1 -
Razem

nsz aeas sse az sc « sz sc sk e s ss>. k as
150,10

CS S SE 5C SS3E tEK SC SE SE BE SS SSSS S£ SSSEZZSE =S
198

BE 3SE SE KgS 55SC SE 33? 35 SS-3E 3» ® «
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Tabele te traktujemy jako pewnego rodzaju ciekawostkę i nie próbujemy 

podawać żadnego komentarza®

Wydaje się nam jednak9 że ujawnienie powyższych danych da pewną satys

fakcję organizacjom macierzystym naszych olimpijczyków, którzy tak dobrze 
reprezentowali barwy Polski na XVII Igrzyskach w Rzymie®

NAD CZYLI PRACOWAŁO PREZYDIUM FEDERACJI

Okres urlopowy spowodował, że posiedzenia Prezydium Federacji nie mo
gły ©dbywać się częściej, toteż w miesiącu sierpniu odbyło się tylko jedno 
-/w dniu 20oVIII/ i we wrześniu dwa - /10o i 29oXX.,/o Podajemy ważniejsze 

sprawy, które były przedmiotem rozważali, bądź decyzji Prezydium®
Z okazji 35-lecia Klubu Sportowego „Bieżanowianka” i 10-lecia sekcji 

zapaśniczej tego Klubu, oraz 15-lecia K0So „Zawisza” ■= Sulechów Prezydium 
Federacji wysłało do tych Klubów serdeczne gratulacjeo

Z uwagi na to, że nasze apele odnośnie opieki zakładów pracy md klu

bami nie zawsze odnoszą skutek oraz w związku z trudnościami, z jakimi 
ostatnio walczy R0KoSe w Radomiu i KoS® Start w Krasnynstawie - postanowio
no wysłać pisma do Rad Nadzorczych PSS w Radomiu i Krasnymstawie z prośbą 

o roztoczenie opieki nad tymi klubami.;,

Postanowiono zgłosić 10 zawodników do kolarskiego wyścigu Dookoła 
Polski w da. ll-18<,IX3bra jako reprezentacje Federacji., Prezydium uchwa

liło utrzymać na lata 1960 - 61 system odznaczeń Federacji /złotych i 

srebrnych odznak/o

Za rezultaty pracy KoS» „Kujawiak” przy organizacji Centralnego Fes
tynu - Spartakiady Związku Zawodowego Pracowników Przemysłu Spożywczego 

i za działalność na terenie miasta Włocławka, Prezydium przekazał® klubo
wi 10 tys8 złs lia organizację związkowych ognisk krzewienia ftiltury fi

zycznej 1 na działalność w zakresie wypoczynku po pracy dla mieszkańców 
Włocławka®

Przyjęto do wiadomości sprawozdanie trenera - koordynatora w t&nisie 
ziemnym, towa Bełdowskiego z obozu kondycyjnego juniorów w Szczecinie 

odbytego w lipcu bre W związku z niesportowym zachowaniem, się kilku za
wodników w czasie obozu, postanowiono zwrócić się pisemnie do Klubu M®K«F. 
w Łodzi i RKS - Radom oraz do ŁKS w Łodzi o wyciągnięcie konsekwencji w 
stosunku do tych zawodników, którzy gorsząco wpłynęli na obniżenie war

tości wychowawczych obozu®

Na tle tej sprawy przeprowadzono wśród młodzieży dyskusje na tema
ty wychowawcze, postanawia,jąc zbadać jak ta sprawa przebiega w klubach,
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w związku z uchwałami podjętymi w tej sprawie na jednym z plenarnych posie
dzeń w roku bieżącym»

Postanowiono opracować plan szkolenia aktywistów,z zakładów pracy ce
lem przygotowania kadry działaczy związkowych Ognisk KKF,

Polecono Głównemu Księgowemu przedkładać raz w miesiącu na posiedzeniu 
Prezyd .urn informacje o stanie finansowym Federacji, Zlecono również szybkie 
wyegzekwowanie od klubów półrocznych sprawozdań finansowych»

Trzeba nadmienić, że na dzień 10.IX.br, brakowało aż 38 sprawozdań mi

no upływu terminu»
W związku z planowaną kampanią wyborczą w ruchu związkowym na podsta

wie uchwał ostatniego Plenum ORZZ - Prezydium postanowiło włączyć.się do 
niej i spowodować, aby wszystkie kluby i ogniska KKF wzięły udział w wybo - 

rach do rad zakładowych i dopilnowały spraw kultury fizycznej»

Postanowiono również przystąpić do opracowania założeń do Ii-go Zjazdu 
Federacji ,który powinien odbyć się wiosną 1961 r9

KLUBY SPORTOWE I OGNISKA K» K» F»

W KAMPANII SPRAWOZDAWCZO - WYBORCZEJ OGNIW I

INSTANCJI ZWIĄZKOWYCH

Kampania sprawozdawczo-wyborcza trwająca w przededniu wyborów do rad 
narodowych stwarza duże możliwości szerokiego przedyskutowania na zebra - 
niach pracowniczych oraz konferencjach okręgowych specyficznych problemów 
nie tylko ekonomicznych i gospodarczych danego zakładu pracy i danego tere
nu, ale i takich zagadnień, których rozwiązanie leży w interesie mas pracu
jących i mieszkańców danej miejscowości, jak np, problem rozwoju kultury fi

zycznej»

Nie może więc zabraknąć w tej dyskusji głosów tych ludzi, tych działa
czy, którzy od wielu lat poświęcili część swego czasu idei rozwoju sportu 
i kultury fizycznej wśród społeczeństwa i posiadają już przemyślane, konkret

ne plany tego rozwoju.
Obecnie działające kluby i ogniska KKF )SSparty’! zaspokajają już w części 

potrzeby w zakresie kultury fizycznej pracowników /i ich rodzin/ przemysłu 

spożywczego, a także potrzeby osób zatrudnionych w spółdzielczości oraz człon

ków tejże.

Możemy też oczekiwać od działaczy i aktywistów związkowych obydwu związ
ków zawodowych patronujących Federacji, że staną się obok działaczy sportowych

10.IX.br
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orędownikami spraw kultury fizycznej i poświęcą im sporo miejsca w swych 
s prawozdaniach .

Pozwalamy sobie w kilkunastu punktach streścić szereg uwag, jakie na

rzucają się związku z kampanią wyborczą w związkach zawodowych»

19 V/ sprawozdaniach składanych przez rady zakładowe powinna znaleźć się re
lacja:

a/ o działalności ogniska KKF, jeżeli ono w zakładzie lub spółdzielni 
istnieje,

b/ o zakresie współpracy rady zakładowej z klubem „Sparty” działającym 

na tym terenie i o świadczeniach klubu dla załogi,
c/ wszelkie uwagi odnośnie dalszej pracy zarówno na o^inku ogniska, 

jak i klubu,

d/ w przypadku braku ogniska lub klubu na danym terenie ~ określone po
winny być zainteresowania załogi sprawami sportu i kultury fizycznej 

oraz sposoby ich zaspokajania w najbliższej przyszłości przez założe
nie ogniska KKF lub w innej formie9

e/ ponadto w sprawozdaniu powinna znaleźć się opinia odnośnie pracy i 
współdziałania komisji kult»-oświatowej, komisji młodzieżowej i ewen- 
tualnie innych komisji - z ogniskiem KKF czy klubom.

2« V/ dyskusji powinny znaleźć miejsce następujące kwestie i zagadnienias

a/ jak spółdzielnie realizują umowę Zarządu Głównego ZS „Społem” z Za
rządami Głównymi Zw.Zaw» Prac'»Spółdzielcźych i Federacją Sportową 

„Sparta” odnośnie stałej opieki organizacyjnej i materialnej nad 
klubami i ogniskami KKF ?

b/ czy udział członków w bezpośrednim uprawianiu ćwiczeń i gier ma jakiś 

wpływ na profilaktykę zdrowia ?
c/ czy wypoczynek po pracy w postaci gier, zawodów i zabaw ruchowych da- 

jo więcej zadowolenia od wypoczynku biernego ?

d/ omówienie potrzeby zorganizowania własnych drobnych urządzeń sporto
wych, własnych miejsc ćwiczeń itp,

e/ czy organizacja sportowa /ognisko KKF Klub/ spełnia swą rolę wycho
wawczą wśród młodzieży ?

3. W uchwałach zebrania sprawozdawczego powinny znaleźć się takie sprawy, 
jak:

a/ zagwarantowanie materialnej pomocy ogniskom,

b/ podjęcie uchwały patronalnej nad Klubem „Sparty” z określeniem na 

czym ten patronat będzie polegał/udział członków zakładu w zarządzie
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klubu, ©kreślenie materialnej i organizacyjnej pomocy dla klubu itp/.
c/ ewentualna uchwała o założeniu ogniska KKF,
d/ dezyderaty pod adresem kierownictw zakładów pracy w zakresie udzielania 

pomocy na rozwijanie sportu i wychowania fizycznego wśród załóg pracow-r 
niczych®

Uwagi powyższesą tylko próbą wskaznia działaczom związkowym i kultury 
fizycznej na kierunek ich działania w l^ampanii sprawozdawczo-wyborczej do rad 

zakładowych®
Eożna jednak odważyć się na stwierdzenie, że szerokie zrozumienie i po

moc dla spraw kultury fizycznej i sportu osiągniemy wtedy, kiedy zdołamy na 
każdym zebraniu sprawozdawczo-wyborczym spowodować ;

1. wzmiankę w sprawozdaniu rady zakładowej o sprawach wychowania fizycznego,
2. dyskusję na ogólne tematy kultury fizycznej i jej wartości dla zdrowia;
3. podjęcie uchwały zapewniającej dalszy rozwój sportu i wychowania fizyczne

go wśród załóg pracowniczych?

FEDERACJA SPORTOWA „SPARTA”

PRZED KAMPANIĄ SPRAWOZDAWCZO - WYBORCZĄ

Federacja Sportowa „Sparta", jako nierozerwalnie z ruchem związkowym złą
czona, szczególnie w zakresie kultury fizycznej, zamierza również rozpocząć 

akcję sprawozdawczo-wyborczą w swoich wszystkich ogniwach organizacyjnych, t© 

jest w klubach sportowych, ogniskach KKF, Wojewódzkich komisjach ds spraw 

sportu, WF i turystyki oraz przeprowadzić II Krajowy Zjazd Federacji.
Kampania sprawozdawczo-wyborcza w naszej Federacji ma na celu nie tylko 

wybory nowych władz w poszczególnych instancjach, lecz przede wszystkim 2

~ podsumowanie i przeprowadzenie analizy oraz oceny dotychczasowej działal
ności,

- wzmocnienie organizacyjne oraz usprawnienie i podnoszenie poziomu pracy w 

działalności organizacyjnej, programowo-szkoleniowej i wychowawczej,
- poszerzenie współpracy klubów sportowych z ogniskami krzewienia kultury 

fizycznej w zakresie rozwoju sportu, WF i turystyki,
- większe niż dotychczas ubranżowieńic i uzwiązkowienie klubów sportowych 

przez ściślejsze powiązanie ich z zakładami pracy pionów spożywczego i spół
dzielczego oraz z instancjami związkowymi,

- nadanie wojewódzkim komisjom większego niż dotychczas znaczenia, przez kon
kretne określenie ich zadań i roli w koordynowaniu działalności klubów i 
ognisk.
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Takie są podstawowe zadania, jakie postawił przed sobą Zarząd Główny 

Federacji, podejmując decyzje w sprawie kampanii sprawozdawczo-wyborczej®
Zarząd Główny Federacji, pragnąc aby kampania ta dała właściwe rezul

taty i aby można było poprzez nią osiągnąć te cele, o których wyżej mowa, 
zamierza po zakończeniu kampanii wyborczej w ruchu związkowym postawić 
przed swymi ogniskami zadanie przeprowadzenia zebrań sprawozdawczo-wybor
czych®

Nowym radom zakładowym łatwiej będzie podejmować decyzje i uchwały 
w zakresie opiekowania się klubami i ogniskami oraz udzielania im pomocy 
organizacyjnej i materialnej®

Późniejsze nieco rozpoczęcie się kampanii w ogniwach Federacji,poz
woli również działaczom klubów rozejrzeć się wśród aktywu gospodarczego, 
skupionego w zakładach pracy,, i spółdzielniach i poprzez przeprowadzenie 
odpowiedniej agitacji i rozmów, zjednać ten aktyw do pracy we władzach 

klubów i ognisk®

W ten sposób można będzie osiągnąć większe ubranżowienie i te wszy- 
stwie niewątpliwe korzyści, jakie z tego dla klubów i ognisk wypływają.

Zarząd Główny Federacji zwraca się do Zarządów Klubów i Ognisk,aby 

z rozpoczęciem akcji sprawozdawczo-wyborczej zechciały zaczekać do mie

siąca listopada, w którym ukaże się Uchwała Zarządu Federacji i bliższe 

informacje, dotyczące kampanii sprawozdawczo-wyborczej Federacji®

ROZPOCZĄŁ SIE SEZON JESIENNO - ZIŁIOWń

Organizujemy jesienne biegi przełajowe®

Po raz pierwszy w tym roku w kalendarzu imprez Federacji pojawiła 
się pozycja „Jesienne biegi przełajowe”» Ta niedoceniana konkurencja, 
mająca olimpijskie tradycje, zasługuje na przywrócenie jej należytej 
rangi »

Są kraje taicie, jak ZSRR, Francja i Anglia, w których biegi prze
łajowe cieszą się wielką popularnością»

Tysiące i setki startujących są tego najlepszym dowodem,
U nas organizuje się mistrzostwa^ Polski, Biegi Narodowe i inne, ale 

liczba uczestników /wyłączywszy Biegi Narodowe - jedyną naprawdę masową 

w Polsce imprezę/ jest bardzo skromna.

Brak zrozumienia dla tej niezwykle atrakcyjnej konkurencji sporto
wej chcemy przełamać»!? tym celu, wstawiliśmy do kalendarza imprez omawia

ną pozycję®
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Jesienne biegi przełajowe są formą doskonałego treningu nie tylko dla 

lekkoatletów lecz i dla piłkarzy, bokserów, wioślarzy i w ogóle dla sportow
ców, uprawiających wszystkie dyscypliny sportu,

Chceray, żeby w jesiennych biegach przełajowych wzięli gromadny udział 
członkowie ognisk KKF, pracownicy i członkowie spółdzielni i zakładów pracy 
wraz z rodzinami, Biegi przełajowe to świetny sprawdzian tężyzny fizycznej, 
wyrabiający ogólną sprawność ruchową,

Żeby naszej imprezie nadać napra. dę masowy charakter, zapraszamy dc 
udziału sportowców klubów i ognisk bratnich Federacji,

Dopingiem zachęcającym do masowego startu w jesiennych biegach przeła
jowych będą również puchary przechodnie dla najlepszych" klubu i ogniska w 
każdym województwie. Punktacja została tak opracowana, że zwycięży zespół, 
który najliczniej obsadzi wszystkie dystanse biegowe.

Pamiętajmy ! w ostatnią niedzielę października zdobywamy zdrowie, siłę 

i . . 8 sławę w jesiennych biegach przełajowych Federacji Sportowej „Sparta",

x xx

Wojewódzkie komisje do spraw sportu OT i turystyki, kluby sportowe i 

ogniska KKF otrzymują załączoną do „Biuletynu" instrukcję i Regulamin Jesień® 

nych Biegów Przełajowych,

Na początek ~ tenis stołowy

Kończy się wielki sezon sportowy, XVII Igrzyska Olimpijskie - to już 
historia.. Także na naszych małych przyzakładowych boiskach w Jarosławiu,Kęt
rzynie czy Iławie robi się cicho i pusto. Promienie słońca już nie przygrzewa
ją, Trzeba powoli rezygnować z dobrodziejstw świeżego powietrza i szukać 
rozrywki w czterech ścianach świetlic i zabudowań klubowych.

Co w nich robić ?
Chcemy tutaj przypomnieć o turniejach tenisa stołowego, szachów i brydża 

sportowego,

W ubiegłym roku zdołaliśmy nimi zainteresować wiele tysięcy członków na
szych ognisk KKF i klubów sportowych.

Turnieje były jednym z centralnych punktów programu świetlic i klubów,
W samych tylko rozgrywkach tenisa stołowego startowało 2357 zawodników 

i zawodniczek z 258 zakładów pracy, spółdzielni, ognisk KKF i klubów sporto

wych, Liczby te mówią o wielkich naszych możliwościach w tyra zakresie,?/ roku 
bieżącym będą one, mamy nadzieję, jeszcze większe,
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Jak przystąpić do organizowania takiego turnieju ?
Zarząd klubu sportowego lub ogniska KKF /tam,gdzie nie ma ogniska - 

Rada Zakładowa/ ustala Komisję Organizacyjną, która bierze na siebie 
cały ciężar pracy» Opracowuje ona regulamin /na podstawie regulaminu ra

mowego, który zostanie dostarczony wszystkim zakładom pracy,spółdzielniom 

i ogniskom KKF/, ogłasza termin zapisów i turnieju, przyjmuje zgłoszenia, 
a w końcu przeprowadza rozgrywki»

Działalność Komisji kończy się z chwilą sporządzenia sprawozdania i 
zgłoszenia drużyny do rozgrywek środowiskowych lub wojewódzkich.

Trzeba bowiem przypomnieć, iż w pierwszym terminie odbywają się tur
nieje indywidualne, mające na celu wyłonienie zespołu zakładu pracy,spół

dzielni lub ogniska do turnieju na wyższym szczeblu/środowiskowego/.
Najlepsze zespoły ze środowisk spotykają się w walce o tytuł najlep

szego v/ województwie., Drużyna składa się z pięciu osóbs trzech mężczyzn i 

dwóch kobiet» Radzimy zwrócić uwagę na pełne obsadzeni, składu, ponieważ 
po tym trzeba będzie oddawać punkty walkowerem»

Jak należy rozłożyć w czasie poszczególne etapy rozgrywek ?
Miesiąc październik i listopad przeznaczamy na rozgrywki w klubach 

sportowych, ogniskach, zakładach pracy i spółdzielniach»'
V/ grudniu powinny się odbyć turnieje środowiskowej wojewódzkie nato

miast - w pierwszej połowie stycznia»
V/ styczniu rozpoczną się turnieje szachowe, a po nich turnieje bry

dża sportowego» Poszczególne rozgrywki będę zazębiać się i następować 
jedne po drugich»

W ten sposób cały sezon jesienno-zimowy wypełniony będzie impreza

mi»

FESTYN - SPARTAKIADA PRACÓWNIKOW PRZEMYSŁU SPOŻYWCZEGO

POD KftTEM UDZIAŁU ZESPOŁÓW ARTYSTYCZNYCH

Festyn-Spartakiada Pracowników Przemysłu Spożywczego =- pod taką 

nazwą odbyła się niedawno wspólna impreza, zorganizowana wysiłkiem akty
wu sportowego i kulturalno-oświatowego» I chociaż w tej notatce mamy, 

zamiar mówić o udziale i roli,jaką spełniły amatorskie zespoły artysty

czne, nie można pominąć najistotniejszego faktu, który zadecydował o 

pełnym powodzeniu naszej wspaniałej imprezy»

Nieprawdą jest - jak głoszą jedni- że sportowcy wygrali Centralny 

Festyn-Spartakiadę i nieprawdą jest, że wygrały ją zespoły artystyczne.
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Prawda bowiem leży po stronie tych, którzy od początku reprezentowali stano
wisko pełnego współdziałania kultury ze sportem i na ich konto, to znaczy na 
rzecz rozsądnej polityki,prowadzonej przez Zarząd Główny Związku Zawodowego 

Pracowników Przemysłu Spożywczego i Federację Sportową łtSparta”, należy zapi
sać osiągnięty sukces.

Wyniki Festynu-Spartakiady w sposób najbardziej przekonywający wykazały, 

że istnieje możliwość porozumienia się i współdziałania sportowców z kaowcami, 
że przy odrobinie zrozumienia i dobrej woli, koncentracji środków, doświadcze

niu i energii - można podwoić wyniki, jednemu celowi służącej sprawy.

x x
X

Impreza, przez niektórych nazwana Małym Festiwalem Spożywców ściągnęła 
do Kujawskiego Grodu ponad trzy tysiące uczestników, reprezentujących wszy
stkie regiony kraju i gałęzie przemysłu spożywczego,

W barwnym pochodzie, który przeszedł ulicami miasta, na boisku i trybunach 
stadionu sportowego, na estradach i licznych miejscach zabaw - wszędzie spoty
kało się znajome stroje.. Łowiczanka z mleczarni w Łowiczu, bawiła się z kaszub
skim piekarzem, krakowianka z Zespołu Lajkonik” - z chłopcem spod Rzeszowa, a 
młynarz z Białegostoku - z pakowaćzką wafli z Zakładów Cukierniczych w Cieszy
nie,

I chociaż przez wiele godzin, po szybach okiennych naszych kwater spływały 

strumienie deszczu, wątłe brezentowe skl.pienia namiotów pęczniały od nagroma
dzonej wody, a słomiane legowiska przesiąkły wilgocią - wszędzie panował rados
ny nastrój a wesoły gwar przenikał do wszystkich zakątków.

Na przekór kaprysom pogody przez całe dwa dni trwały imprezy, a deszcz i 
nocna wichura nie potrafiły zniszczyć naszych przygotowań, zepsuć ogólnej atmo

sfery, ani udaremnić bogatego i starannie opracowanego programu. Z powodu desz
czu zmuszeni byliśmy przenieść się ze stadionów do hali sportowej, z estrad do 

teatru, a z namiotów do izb szkolnych, ale zaraz po ukazaniu się pierwszych 

promieni słońca, wracaliśmy natychmiast na stare miejsca, gdzie w odświeżonej 

szacie znów stanęły estrady, a z nowo zainstalowanych głośników ponownie popły

nęły dźwięki pieśni i rozległ się głos spikera, prowadzącego zawody sportowe.

Sprawność organizacyjna, duże poczucie odpowiedzialności, wewnętrzna dys
cyplina, przestrzeganie obowiązującego regulaminu i zaleceń kierownictwa - to 
przyczyny, które złożyły się na powodzenie imprezy i pełne zadowolenie biorą- 

cych niej udział uczestników.

W wyniku oceny dotychczasowej działalności społecznej oraz aktualnego 
poziomu artystycznego, do udziału V/ Centralnym Festynie-Spartakiadzie zakwalifi

kowało się 12 zespołów. Oto ich pełna lista:



Zespół Pieśni i Taxica przy Zakładach PiwaSłodown„w Okocimiu - 73 osoby
" ” ” ” ” Przetw.Owoc.Warzyw Kieledwi «= 36 osób

Chór „Wiosna" przy Wytw.Tytoniu Przemysław Wodzisławiu - 50 osób 

Chór i orkiestra „Harfa"przy Zakł.Przctw.Ziemn. w Luboniu ■= 86 osób 
Chór ,tIIarmonia"przy Zakładach Mięsnych w Janowcu - 50 osób
Chór z towarzyszeniem orkiestry „Lajkonik" Prac.Przem.Spoż.w Krakowie 54 osoby 

Chór z towarzyszeniem orkiestry przy Zakł.Przetw„Owoc.Warz® z Międzychodu
50 osób , 

Zespół Mando Unistów przy Zakładach Winiarskich we Wrocławiu -25 osób 
Zespół Estradowy przy Klubie Prac.Przem.Spoż.w Legnicy ■=> 13 osób 
Zespół Wokalny przy Zakł„Mięsnych w Gdańsku - 9 osób 
Zespół Taneczny przy Fabryce Piecz.Cukierń„„San” w Jarosławiu-26 osób 
Duet Dudziarzy przy Zakł. Mięsnych w Grodzisku Wlkp.

W czasie dwudniowego pobytu we Włocławku, zespoły dały łącznie 33 
występy, którym przyglądało się i przysłuchiwało porad 16 tysięcy osób®

Podczas otwarcia Festynu-Spartakiady na Stadionie K®S«„Kujawiak" 
wystąpił 300 osobowy chór połączonych zespołów z Janowe®, Międzychodu,Lubo

nia, Wodzisławia, Okocimia i Krakowa.
Wykonanie przez ten olbrzymi chór pieśni „Sprawny do pracy i obpony’% 

„Po nocnej rosie", „Wiązanka pieśni ludowych", „Poloneza Warszawskiego" 
i „Ukochany kraj" - wywarło niezatarte wrażenie.

Rzęsiste oklaski widowni i słowa uznania, wyrażone przez członków Ko

misji Konkursowej, znawców muzyki i tańca świadczą, ż® zespoły solidnie 
przygotowały się do przeglądu i że nakreślony przez organizatorów cel zos

tał w pełni osiągnięty.®

Klasyfikując, trudno jest dokonać jakiegoś sprawiedliwego podziału, 
bowiem poziom artystyczny był w zasadzie wyrównany.

Instruktorzy i członkowie poszczególnych zespołów, w miarę warunków 

i umiejętności zrobili wszystko, aby godnie reprezentować siebie, swój 
zakład pracy oraz swoje środowisko i dlatego należą się im tym razem od 

organizatorów Centralnego - Festynu Spartakiady, od Zarządu Głównego i Za
rządów Okręgowych Związku, od Dyrekcji Zakładów i Rad Zakładowych - 
gorące brawa i życzenia dalszej, owocnej pracy nad upowszechnieniem muzyki., 

pieśni i tańca w naszym społeczeństwie.

Kier.Wydz.K.O.
Zarządu Głównego ZZPPS

Stanisław Szkodziński
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PRZED FINAŁAMI III TURNIEJU PIŁKI SIATKOWEJ O PUCHAR „ SPOŁEM "

W maju wystartowali siatkarze-spółdzielcy do wielkiego masowego turnie
ju o puchar Rady Nadzorczej i Zarządu Głównego „Społem" ZSS, dorocznej impre
zy, cieszącej się coraz to większym zainteresowaniem®

W roku bieżącym uczestniczyło w niej 166 zespołów, w tym około 50 dru
żyn żejiskich W porównaniu z rokiem ubiegłym jest to duży, wyraźny postęp® 
Szczególnie pozytywnie należy ocenić liczny udział w turnieju zespołów żeńs
kich® W ubiegłym sezonie startowało ich prawie pięciokrotnie mniej»

Czy tegoroczne osiągnięcia dają pełną satysfakcję ?
Niewątpliwie tak, chociaż» . .

Chociaż nie są one wykładnikiem naszych aktualnych możliwości»
Okręgi? Białystok, Gdańsk, Lublin,Poznań, Rzeszów, Wrocław potrafiły 

odpowiednio rozpropagować imprezę, badać jej odpowiednią rangę® Dzięki temu 
osiągnęły one widoczne rezultaty®

Ale znaleźli się także outsiderzy. Bydgoszcz na przykład w ogóle nie 

zorganizowała rozgrywek, w Łodzi uczestniczył tylko jeden zespół PS£-u, w 
Zielonej Górze - dwa®

Czy w województwie można było zmobilizować choćby 10 czy 15 zespołów do 
udziału w turnieju ? Bezsprzecznie - tak. Wystarczyłoby trochę inicjatywy, 

ruchliwości, no i ambicji rywalizowania z pozostałymi okręgami, Niestety«nie

którzy nasi instruktorzy ognisk, wykazują duże braki pod tym względem® Że 
można było coś zrobić i to z całkiem niezłym efektem - świadczą najlepiej wy
niki wyróżnionych okręgów® Zasłanianie się jakimiś względami specyfiki terenu- 

specjalnymi trudnościami, jest spłycaniem zagadnienia i wygodnictwem®
Na rok przyszły zakładamy ambitny plan uczestniczenia w turnieju 200 

zespołów. Ażeby jednak go wykonać, potrzebna będzie idealna współpraca oraz 
duży wysiłek tak ze strony komórek samorządowych, jak i społecznych,Oddzia
łów „Społem”, Wydziałów KO Okręgów oraz instruktorów ognisk®

Xx
X



Zestawienie statystyczne tegorocznego udziału w rozgrywkach wojewódz® 

kich przedstawia się następująco ;

p’ Okręg
Ilość uczestniczących 

zespołów
Zgłoszone zespoły do rozgrywek 

międzywoj ewódzkich
męskich żeńskich męskie żeńskie

1. Białystok 13 8 PSS-Bielsk Pódl. ditto
2. Bydgoszcz rozgrywek nie przeprowadzono
3. Gdańsk 19 2 PSS Tczew PSS Lębork
4. Katowice 7 2 PSS Swiętochł® PSS Szopien.

5. Kielce 8 - PSS Kielce brak zgłoszeń

6. Koszalin 6 - PSS Słupsk H 11

7. Kraków 7 3 PSS Tarnów PSS Brzesko
8. Lublin 12 5 PSS Biała Pódl. ISS Lublin

9» Łódź 1 - PSS Aleksandrów brak zgłoszeń

10. Olsztyn 3 - PSS Olsztyn H It

11. Opole 5 3 PSS Paczków PSS Brzeg

12. Poznań 11 7 PSS Krotoszyn PSS Ostrzeszów

13. Rzeszów 12 2 PSS Jarosław PSS Jarosław

14® Szczecin 6 4 PSS Stargard PSS Szczecin

15. Warszawa 4 2 brak zgłoszeń
16. Wrocław 9 3 PSS Bolesławiec PSS Góra

17® Zielona Góra 2 — brak zgłoszeń
Razem 125 41

-- ------ — ---

Ostatecznie do rozgrywek półfinałowych, które rozegrano w Olsztynie, 
Białej Podlaskiej, Opolu i Lesznie zgłoszono 14 zespołów męskich i 10 
żeńskich. Zespoły podzielono na cztery grupy terytorialne.

V/ Olsztynie startowały zespoły męskie z Bielska Pódl., Tczewa i 
Olsztyna oraz zespoły kobiece z Bielska Pódl, i Lęborka.

Do finału zakwalifikowały się drużyna męska - PSS Bielsk Pódl, i 

żeilska - PSS Lębork.
W Białej Podlaskiej wielki sukces odniosły drużyny okręgu krakowskie

go 8 Kraków
Dwukrotny finalista turnieju, „Społem", po raz trzeci będzie walczył 

o zaszczytne trofeum. Drugie miejsce zajął zespół PSS-Biała Pódl..trzecie- 

PSS Kielce.
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Wśród kobiet tryumfowały siatkarki z Brzeska, przed Lublinem,,
Dwudniowy turniej drużyn męskich w Opolu przyniósł następujące wynikig 

zwyciężył bezapelacyjnie PSS Bolesławiec przed PSS Paczków, PSS Świętochło

wice i PSS Aleksandrów□
Dwie uczestniczące w turnieju drużyny żeńskie rozegrały tylk© spotkanie 

towarzyskie, ponieważ Komisja Sędziowska zadecydowała walkower na korzyść PSS 
Góra Śląska, gdyż przeciwniczki PSS Szopienice spóźniły się na zawody « prze
szło dwie godziny» Mecz towarzyski potwierdził supremację wrocławiane|»

V/ Lesznie wśród mężczyzn zwyciężył PSS Stargard przed Krotoszynem;wśród 
kobiet - PSS Ostrzeszów przed PSS Szczecin»

Tak więc w finale, którego miejsce i termin ustali się w najbliższym 
czasie, zobaczymy następujące zespoły?

Mężczyźni Kobiety

PSS Bielsk Podlaski PSS Lębork
PSS Bolesławiec PSS Brzesko
„Społem" Kraków PSS Góra Śląska

PSS Stargard PSS Ostrzeszów

Finalistom radzimy solidnie trenować, bowiem tegoroczna' konkurencja jest 
naprawdę bardzo silna»

Z DOŚWIADCZEŃ KLUBÓW SPORTOWYCH I OGNISK KRZEWIENIA KULTURY FIZYCZNEJ

Artykułem niniejszym rozpoczynamy stałą rubrykę naszego Biuletynu pod wy
żej wspomnianym tytułem»

Będziemy w niej zamieszczać reportaże, dotyczące działalności klubów i 
ognisk Federacji» Chodzi nam o to, aby szeroki ogół naszych członków mógł za
poznać się bliżej z działalnością tych jednostek, z ich sukcesami,osiągnięcia

mi, zdobyczami oraz trudnościami, z jakimi niejednokrotnie się borykają®
Korzystamy z okazji, by raz jeszcze zaapelować do działaczy terenowych 

Federacji g Piszcie d® nas, dzielcie się z nami uwagami i spostrzeżeniami o 

życiu swoich klubów, czy ognisk !

x xx

Olsztyński „.Młynarz” - wzór dobrze pracującego ogniska KKF

Ognisko „Młynarz", działające przy wojewódzkim Zjednoczeniu Przemysłu 
Zbożowo-Młynarskiego powstało w styczniu bieżącego roku» Na jego czele stanął 
znany na ziemi warmińskiej działacz, Tadeusz Sobolewski» Dzięki pozytywnemu 

ustosunkowaniu się do spraw sportu, wychowania fizycznego i turystyki ze strony 



Zarządu Okręgowego Związku Zawodowego Pracowników Przemysłu Spożywczego oraz 
energii oddanych sprawie działaczy z Zarządu Ogniska, mogło ono przystąpić 

do realizacji szeroko zakrojonego planu działania® A były to śmiałe plany® 
Powołano bowiem do życia 10 sekcji w różnych dyscyplinach sportu, postawia» 
no przed nimi liczne obowiązki,wypływające z planów pracy ogniska®

Działalność powyższych sekcji czy zespołów ćwiczebnych nie sprowadzała 
się tylko do organizowania imprez masowych, nakreślonych terminarzem Federa
cji® Wzięły one również duży udział w imprezach o charakterze ogólnym, takich 

jak Miejska Spartakiada MKKF, rozgrywki o Puchar Głosu Olsztyńskiego,tur- 

nieje z okazji okolicznościowych świąt i rocznic itp®
Jednak i ta, jak na początek, dość bogata działalność nie zaspokoiła 

ambicji działaczy Ogniska.® Postanowili oni wzbogacić formy działania poprzez 

szerszą akcję w zakresie turystyki□

Działacze „Młynarza” przeszli też z miejsca od postanowienia do dzia

łania, od słów do czynów® Krótka narada i plan działania gotowy® Rzucono 

hasło? budujemy ośrodek turystyczno-wypoczynkowy® Zostałoono przyjęte z 
aplauzem przez aktyw i pracowników wszystkich zakładów pracy WZPZZ® Zabrano 

się raźnie do roboty i efekty nie dały na siebie dług® czekać® Rozejrzano się 
za miejscem, poczęto gromadzić fundusze i zwozić materiał niezbędny do budowy®

Mad pięknie położonym jeziorem Kośno, odległym od Olsztyna o około 30 
kilometrów9 wyrosły wkrótce dwa baraki, z których jednen przeznaczono na 
świetlicę i posiłki, drugi posiadający 8 pomieszczeń wyposażonych w sprzęt 
noclegowy dla 40 osób - przeznaczono na pomieszczenia noclegowe® Lecz to 
nie wszystko, Obok wyrosły dwa dwuosobowe domki campingowe, boiska do sia
tkówki i koszykówki, kryty parking dla motocykli, specjalne pomieszczenia 

na kajaki, molo długości 25 metrów® Cały teren ogrodzono® Obiekt wyposażono 
ponadto w koła i pasy ratunkowe, uporządkowano i ozdobiono® Nad porządkiem 

w ośrodku czuwa kierownik, który pilnuje przestrzegania regulaminu ośrodka 
przez jego użytkowników®

Pomimo zamierzonej dalszej rozbudowy ośrodka, został on już oddany do 
użytku, a w okresie letnim i obecnie korzystają z niego pracownicy i ich 
rodziny z terenu województwa®

Ta słuszna., jak się w praktyce okazało, inicjatywa i jej błyskawiczna 
realizacja, dzięki wkładowi ogromnej pracy społecznej ze strony pracowników 

zakładów, stworzyły warunki do przyjemnego wypoczynku po pracy dla licznych 

rzesz pracowników przemysłu spożywczego® Organizowane w ośrodku wieczorki 
taneczno-rozrywkowe oraz imprezy sportowe zostały przyjęte z dużym uznaniem 

przez tych Wszystkich, którzy ośrodek odwiedzają®
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Sądząc po dotychczasowej pracy ogniska, nie wątpimy, że wykona ono z 
nadwyżką zamierzone plany» Do takiego mniemania uprawniają nas utrwalone 

już zdobycze w postaci ośrodka wypoczynku i sportu oraz realizacji kalenda

rza sportowego»

Opisując ten skromny wycinek osiągnięć jednego tylko ogniska,pragnęliśmy 
wykazać działaczom innych naszych ognisk, inicjatywa i zapał do pracy społecz

nej garstki działaezy, to niezawodna droga do osiągnięć i sukcesów»

Brawo Ognisko „ Młynarz •’ !

x ' x
X

Podwójna działalność otwockiego Klubu
Mot or owe go Zryw ”

Powstały niedawno, bo zaledwie 31 marca tego roku, Klub Motorowy 
„Zryw" w Otwocku, oparty o miejscowy PSS, może pochwalić się już sporym 
dorobkiem» Począwszy od 1 maja, kiedy to nastąpiło uroczyste otwarcie se
zonu motorowego, niemal co tydzień odbywają się imprezy sportowe,których 
inicjatorem jest Zarząd Klubu» Niezależnie od imprez nakreślonych kalen
darzem sportowym, członkowie klubu biorą udział w dodatkowych,nieprzewi
dzianych planem imprezach» Wymieńmy choćby takie, jak Zjazd Plakietowy w 
Łowiczu z okazji Święta Ludowego, wycieczka do Kazimierza, Zjazd Młodzieży 

Spółdzielczej w Sochaczewie pod Warszawą, wycieczka krajoznawcza na Mazu
ry i nad morze, wreszcie - Zjazd Plakietowy do Grunwaldu»

Jak widać, ten młody, ale niezwykle prężny klub, oprócz działalnoś
ci rdzennie sportowej, prowadzi szeroko zakrojoną działalność turystycz
no- kraj oznawczą»

Ponieważ w Otwocku nie ma jeszcze ogniska krzewienia kultury fizycz
nej, klub spełnia do pevmego stopnia tę rolę i, jak z przytoczonych przy

kładów widać, czyni to całkiem nieźle» Jest to jeszcze jedno potwierdze

nie naszej tezy głoszącej, iż kluby sportowe powinny działać nie tylko 
na bazie wyczynu, ale również w szerszym zakresie, tj. na bazie sportu 

masowego i turystyki, zwłaszcza tam, gdzie nie istnieją ogniska krzewie
nia kultury fizycznej.

Nie przytaczamy tutaj takich szczegółów, jak ilość uczestników po

szczególnych rajdów, zjazdów plakietowych czy wycieczek, gdyż to nie ma 
dla istoty zagadnienia zasadniczego znaczenia. Ważna jest treść pracy, 
i o to nam idzie.

xx x
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Wrocławski „Kujawiak” - klub ofiarnego

aktywu

Każdy, kto przyglądał się choć przez krótki okres czasu, pracy działa
czy tego klubu, musi stwierdzić, że klub, który posiada taki aktyw, może 

być spokojny o swoją przyszłość»

Energia i zapał, umiłowanie barw klubowych dalekie jednak od szowiniz
mu, ofiarność posunięta do najwyższych granic - ot® cechy tych działaczy, 

gwarantujące klubowi pomyślny rozwój i niewątpliwe sukcesy organizacyjno- 
sportowe.

Klub Sportowy „Kujawiak” - pupil Włocławka, cieszy się zasłużoną sym
patią mieszkańców tego robotniczego miasta,kibicujących zapamiętale wszyst
kim jego sekcjom, a w szczególności piłce nożnej»

Można bez przesady powiedzieć, że każdy sukces sportowy Klubu jest 
przyjmowany radośnie, podobnie jak każde niepowodzenie - smutkiem i poch

murną twarząe
Tradycje Klubu sięgają pierwszych lat powojennych» Ten najstarszy a za

razom największy w obecnej chwili klub Włocławka, korzystający z patronatu 

ZMS, przeżywał różne koleje» Był, jak się mówi, na wodzie i pod wozem» 
Jednekże nigdy nie załamywał się zawsze wychodził z opresji obronną ręką. 
W 1955 roku klub przyjął obecną nazwę.

K.S. Kujawiak należał zawsze do czołowych klubów Pomorza i szczyci 
się wieloma sukcesami sportowymi także w skali krajowej»

Czynny jeszcze dzisiaj zawodnik sekcji lekko atletycznej,N.Dzwonkowski 
w latach 1946-49 należał do czołowych długodystansowców Polski. Był mist

rzem Polski w biegu na 5000 mtr., wygrał szereg biegów przełajowych i repre
zentował barwy Polski na I powojennych mistrzostwach Europy w Oslo. Drużyna 
piłki nożnej, grająca od kilku lat w III lidze, kilkakrotnie zdobywała mis

trzostwo i walczyła o awans do II ligi. V»' roku bieżącym drużyna juniorów 

piłki nożnej doszła do półfinału mistrzostw Polski. Drużyna koszykówki wal

czy v/ II lidze. Sekcja tenisa stołowego bierze udział w rozgrywkach ligi 
wojewódzkiej, a jej czołowy zawodnik, Orankiewicz, jest mistrzem juniorów 
Pomorza. Zawodnicy sekcji tenisa ziemnego, Brcjerówna i Dworzyński, zajęli 

pierwsze miejsca w mistrzostwach juniorów Pomorza.
Obecnie czynnych jest w klubie 8 sekcji, a w planie pracy nowego zarzą

du klubu przewiduje się zorganizowanie sekcji wioślarskiej i pływackiej»

Zarząd klubu doceniając zamierzenia Zarządu Głównego Federacji idące 
V/ kierunku objęcia przez kluby opieką zakładów pracy, nosi się z zamiarem 

zorganizowania w najbliższym czasie kilku ognisk krzewienia kultury fizycz

nej przy miejscowych zakładach pracy.



Tak pomyślany program zapewni niewątpliwie klubowi jeszcze większą niż 
dotychczas popularność, zjedna mu masowo członków oraz sympatyków i da poczu
cie dobrze spełnionego obowiązku wobec licznych rzesz entuzjastów sportu.

Z okazji jubileuszu /15-lecia/ klubu składany mu moc serdecznych życzeń 
dalszego, pomyślnego rozwoju.

Nie wątpimy, że obecny zarząd klubu, który tak dzielnie realizuje swe 
zamierzenia, doprowadzi klub do jeszcze większej świetności, dla dobra mie
szkańców miasta i sportu polskiego.

JESZCZE JEDEN SUKCES KAJAKARZY WARSZAWSKIEJ „ SPARTY ”

I znów Jezioro Maltańskie w Poznaniu ściągnęło tłumy miłośników kajakar
stwa» Przez dwa dni /10-11.IX./ najlepsi polscy kajakarze toczyli bój o mis
trzowskie tytuły. Zmiana regulaminu mistrzostw Polski od dwóch lat dopuszcza 

do mistrzostw wyłącznie najlepsze osać^r, które wywalczają prawo startu na 
eliminacjach strefowych.

Tym sposobem walka o miano najlepszych osad w Polsce rozgrywa się wy<= 
łącznie między zawodniczkami i zawodnikami najwyższej klasy.

Jezioro Maltańskie, które będzie w roku przyszłym widownią walk o tytu- 

ły najlepszych kajakarzy w Europie, na tegorocznych mistrzostwach gościło 

nowo kreowanych medalistów olimpijskich z Rzymu.

Daniela Walkowiak /Sparta-Warszawa/ potwierdziła swoją wysoką formę,zdo

bywając trzy tytuły mistrzowskie. Była ona na całej trasie bezkonkurencyjna.
Do przykrych niespodzianek mistrzostw należy zaliczyć porażkę aktualnego 

mistrza świata Stefana Kapłaniaka na dystansie 500 metrów w jedynkach.
Został on pokonany przez swego partnera w dwójce, Władysława Zielińskiego, a 
także przez uczestnika sztafety polskiej w Rzymie,Ryszarda Skwarskiego.

Władysław Zieliński /Sparta-Warszawa/ podobnie jak jogo koleżanka klubo
wa, Walkowiak, zdobył trzy tytuły mistrzowskie. Poza zwycięstwem w jedynkach 

na 500 m zdobył on wraz ze swym bratem, Jackiem, dwa tytuły mistrzowskie w 
dwójkach na dystansach 500 i 1000 metrów.

Pozostałe tytuły mistrzowskie przypadły zawodnikom naszej Federacji,Zdo
byli je ? na 1000 metrów w kajakach pojedynczych - Skwarski Ryszard, na 1000 
metrów w czwórkach - Majer, Zelent, Rutkowski i Woźniak, oraz członkowie 

sztafety 4 x 500 metrów - Swarski, Broniewicz, Jacek Zieliński i Górski.
Poza tytułami zdobytymi przez braci Zielińskich, Danielę Walkowiak i 

Ilannę Kowalewską - kajakarze nasi wywalczyli 9 pierwszych miejsfc na 14 rozeg
ranych konkurencji kajakowych.



W punktacji drużynowej seniorów zwyciężyła Sparta-Warszawa,uzyskując 
ogółom 3820 punktów przed V/artą=Poznań-2388 punktów i Zawiszą-Bydgoszcz 
-2116 punktówG

W punktacji łącznej mistrzostw juniorów i seniorów, drużynowy tytuł 
mistrza Polski zdobyli bezapelacyjnie kajakarze warszawskiej „Sparty" osią- 

gając 5256 punktów przed „Wartą" - Poznań-3954 punktów i „Chemikiem" -Wre- 
cław-3716 punktówo

Te trzy kluby zdecydowanie przodowały i wyprzedziły pozostałych kon

kurentów, wykazując poważny wzrost poziomu w stosunku do lat poprzednich®

Jak z powyższej punktacji wynika, drużynowy prymat naszych kajakarzy 
w Polsce jest wyraźnya

Omawiając sukcesy naszych reprezentantów godzi się wspomnieć o tych, 
którym nasi kajakarze zawdzięczają swe sukcesy i stały wzrost poziomu® 

I to nie tylko kajakarze Sparty warszawskiej, ale także z innych takich 

spartańskich klubów, jak Pieniny-•Szczawnica, Sparty-Tarnowskie Góry i 
Olsztyńskiego Klubu Sportów Wodnych» Mamy na myśli trenerów w poszczegól

nych klubach, a przede wszystkim trenera-koordynatora, Stanisława Zantarę®

Wyniki wymienionych wyżej klubów stawiają naszą Federację na pierw

szym miejscu wśród pionów i Federacji w sporcie kajakowym w Polsce®

ZAWODNICY „SPARTY" W WYŚCIGU DOOKOŁA POLSKI

Pisząc o wynikach naszych zawodników w centralnych imprezach sporto
wych, donosiliśmy zazwyczaj w naszym Biuletynie o sprawach przyjemnych® 
Łatwiej jest mówić o sukcesach, o rekordach i o miłych niespodziankach, 
trudniej natomiast o porażkach i to często bardzo przykrych,bc niespo
dziewanych®

Jedną z takich przykrych porażek ponieśli nasi zawodnicy podczas 
rozegranego ostatnio XVII kolarskiego Wyścigu Dookoła Polski®

Tegoroczny Wyścig Dookoła Polski wyróżniał się dużą ilością strt.ują- 
cych i liczną obsadą międzynarodową® Do pierwszego etafra Warszawa-Lublin 

wystartowało dziesięciu naszych zawodników® Na około dwustu startujących, 
tylko pierwszych stu na mecie w Lublinie uzyskiwało praw© startu do dal
szych etapów® Zawodnicy, zajmujący dalsze miejsca rr, pierwszym etapie, 

ulegali wyeliminowaniu z wyścigu®
Z naszych zawodników przeszli szczęśliwie tę pierwszą eliminację 

Scibiorek, Kijak i Łoś ze „Społem"-Łódź oraz Buync zc „Sparty"-W-wa® 
Pozostała szóstka pożegnała się z wyścigiem już, w Lublinie®

Przebieg dalszych etapów okazał się dla naszych zawodników nie bar
dzo szczęśliwy® Jako jeden z pierwszych wycofał się Łoś,a na przedostatnim 



etapie - Buyno i Kijako Wyścig ukończył tylko jeden zawodnik naszej Federacji, 
Scibiorek, klasyfikując się na 18-tym miejscu.

Sytuacja nie wymaga w zasadzie komentarza»
Należy jednak wyciągnąć wnioski i.doszukać się przyczyn tak słabych wyni

ków naszych zawodników» Jest to bowiem tym mniej zrozumiałe, że spotykają się 
oni z dużą pomocą sportową i szkoleniową tak ze strony klubów jak i naszej 

Federacji.

Sekcje nasze posiadają doskonałych trenerów i zupełnie niezły, młody nary
bek /b.dobre wyniki zawodników lic.III/, który po przejściu do licencji II czy 
I, przestaje zajmować dobre pozycje»

Nie jest to jednak najbardziej przykre. Gorsze jest to,że zawodnicy nasi 

zbyt łatwo bez żadnego uzasadnienia rezygnują z dalszego uczestnictwa w wyści
gu na trasie.

Z tych wszystkich wywodów nasuwa się jeden główny wniosek. Sprawom kolars
kim musimy w najbliższym czasie poświęcić więcej miejsca, wyciągnąć wnioski ze 
startów naszych zawodników w roku bieżącym i nakreślić taki plan działalności 

na rok przyszły, który by zapewniał lepsze rezultaty.

KAJAKARZE K.So „PIENINY" - SZCZAWNICA ZDOBYWAJĄ PUCHAR

PIENIN

W pierwszych dniach'września rb. na wodach Dunajca odbyły się międzynarodo
we zawody slalomowe o puchar Pienin.

Program przewidywał pełną trójkombinację, a więc długodystansowy wyścig 
kajakowy, slalom^gigant i slalom specjalny.

Zawody odbyły się przy udziale zawodników Austrii i Czechosłowacji. Przy 

pięknej pogodzie i dużym zainteresowaniu publiczności, zwycięstwo odnieśli za

wodnicy K.S. Pieniny-Szczawnica.
W poszczególnych konkurencjach zwyciężyli? Czaja Władysław w wyścigu dłu

go dystansowym i Warus Bronisław w slalomie gigancie, slalomie specjalnym i 

trój kombinacji«
Drużynowo zwycięstwo odnieśli zawodnicy K.S. Pieniny, utrzymując w swym 

posiadaniu puchar. Zawody przeprowadzono bardzo sprawnie. Klimo niskiego stanu 

wody slalom ustawiony był bardzo dobrze, wymagał od zawodników dużego wysiłku 
i dobrej technicznie jazdy. Przed kajakarzami K.S. „Pieniny” - Szczawnica sto

ją w roku przyszłym poważne zadania? Udział w mistrzotetwach świata musi być 
poparty interesującymi przygotowaniami i dobrymi wynikami na imprezach między

narodowych, czego im serdecznie życzymy.
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50-LECIE RADOMSKIEGO KOŁA SPORTOWEGO

Radomskie Koło Sportowe obchodzi w bieżącym roku jubileusz 50-lecia 
swego powstania.

W ciągu swego półwiekowego istnienia przechodziło ono różne koleje lo
su. W roku 1910, w okresie ucisku politycznego ze strony carskich zaborców, 
powstało w Radomiu stowarzyszenie pod nazwą Radomskie Koło Sportowe. Zmie

nia ono wkrótce swą nazwę na Koło Sport owe „Kordian”» Obrana nazwa, nieprzy
padkowa zresztą, świadczyła o akcentach polskości, jakie miały dominować w 

dalszej pracy stowarzyszenia®

W roku 1921, klub przechodzi pierwszą reorganizację®

Wskutek tarć i wewnętrznych waśni ulega rozbiciu na RKS i „Czarnych?*.
Oba kluby, jako samodzielne stowarzyszenia sportowe, rywalizowały mię

dzy sobą, aż do wybuchu II-giej wojny światowej. Okres hitlerowskiej oku - 
pacji, to okres zakonspirowanej pracy sportowej.

Pomimo nienaturalnych warunków, utrudniających normalną działalność, 
życie sportowe w Radomiu i w RKS~ie nie zamiera.

Wyzwolenie. Radomskie Koło Sportowe reaktywuje się. Krótko trwała 
jednak praca klubu, jako samodzielnej jednostki organizacyjnej.

Pamiętna reorganizacja sportu, okres ponumerowanych kół sportowych pod 
egidą zrzeszeń sportowych, nie sprzyja rzecz jasna rozwojowi sportu. Doświa
dczyło tego na własnej skórze Radomskie Koło Sportowe.

Tak było do 1954 roku.

Po „Ogniwie”, opiekę nade dawnym RKS-era przejęła Federacja Sportowa 
„Sparta” i dopiero od tej pory zaznacza się wyraźny rozwój stowarzyszenia, 
działającego w owym czasie pod nazwą Terenowego Koła Sportowego „Sparta”, 
a od 1957 roku powrócono do starej nazwy Radomskiego Koła Sportowego.

Obecnie oparło się ono o pomoc i opiekę Federacji Sportowej „ Sparta ”, 

skupiając w swych szeregach w pierwszym rzędzie członków i pracowników 
Związków Zawodowych Pracowników Przemysłu Spożywczego i Pracowników Spół

dzielczych.
W ostatnim okresie działalności, zwłaszcza od 1957 rolni, klub uzyskał 

wiele cennych sukcesów sportowych i gospodarczych.

Jedne sekcje sportowe awansowały z klas B i C do klasy A, inne do 
trzecich lig. Wielu członków sekcji sięgnęło po tytuły mistrzów wojewódz

twa.
Z osiągnięć gospodarczych, największym sukcesem było stworzenie z pu

stego placu, w tak zwanym „Starym Ogrodzie”, boiska z bieżnią i kortami te
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nisowymi, wystawienie dobrze zagospodarowanego i wyposażonego domku klubowego 
i ogrodzenie całego terenuo

Tyle o historii klubu i jego dotychczasowych osiągnięciach;,
W obecnej chwili Radomskie Koło Sportowe posiada 8 czynnych sekcji,w któ

rych uprawia sport 400 młodych chłopców i dziewcząt;,
Nie tu miejsce na wyliczanie wszystkich zasłużonych dla Koła działaczy,, 

Zbyt długa byłaby ich lista. Jedne jest pewne® Koło kroczy dobrą drogą i pro- 

wadzi konsekwentną politykę rozwojową®

Należy życzyć Mu, jego członkom, Zarządowi, działaczom i sekcjom dalsze

go pomyślnego rozwoju, drugiego półwiecza sukcesów.

JUBILEUSZ 15-LECIA KLUBU SPORTOWEGO „ZAWISZA” W SULECHOWIE

21 sierpnia bieżącego roku Zjednoczony Klub Sportowy „Zawisza" z Sulecho
wa obchodził skromną uroczystość jubileuszową z okazji 15-lecia swego istnienia® 

onPierwsze mecze piłkarskie rozgrywrf&y, w maju 1945 r0 z drużynami wojsk ra
dzieckich powracających’z frontu® Drużyna ta występowała jaka reprezentacja 
Sulechowa, który liczył wówczas tylko kilkaset mieszkańców®

W miesiącu lipcu 1945 roku powstaje Klub Sportowy „Sulechowianka"® Był 
to pierwszy klub na wyzwolonej Ziemi Lubuskiej® W miarę upływu lat, klub się 

rozrastał® Powstawały nowe sekcje® Wkrótce, cftok sekcji piłki nożnej, zaczę
ły działać sekcje piłki koszykowej, siatkowej, lekkoatletyczna i tenisa stoło

we go □
W końcu roku 1958 K„So „Sulechowianka" łączy się z KKS "Kolejarz”®Nowy 

klub przybiera nazwę Zjednoczonego Klubu Sportowego „Zawisza"®
Klub legitymuje się posiadaniem sekcji piłki nożnej w A klasie i sekcji 

piłki koszykowej mężczyzn również w A klasie® Szczyci się tym, iż w jego 

barwach wyrośli znani polscy lekkoatleci, Rut i Witterówna, piłkarz Soporek 
oraz inni®

Nie można również zapominać o działaczach społecznych, którzy przez ca
ły okres 15-lecia pracowali dla dobra klubu? Józefie Andrzejewskim, Hilarym 

Furmańskim, Michale Zasadnim i Franciszku IJartenusie i innych® Szczególne za

sługi dla klubu położył T®I,iartenus, który dziś, pomimo podeszłego wieku, nie 

szczędzi swego czasu i wysiłków na pracę w klubie® Sprawuje on obecnie fun
kcję honorowego Prezesa® Na uroczystości, która w części sportowej była po

łączona z turniejem siatkówki i piłki nożnej, panowała przyjemna atmosfera®

Zakończono ją wieczornicą, podczas której najbardziej zasłużeni działa

cze i zawodnicy otrzymali dyplomy wyróżnienia® Odbyło się również wręczenie 

odznak PZPN i OZPN oraz odznak złotych i srebrnych Federacji Sportowej 
„Sparta"®
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Wieczornica, na której byli przedstawiciele naszej Federacji,WKKF i T 
oraz OZPN-u, a poza tym przedstawiciele władz miejscowych i licznie przy

byłe społeczeństwo Sulechowa - zakończyła się występem artystycznym i gim

nastycznym w wykonaniu członków Ogniska KKF w Sulechowie»

Z okazji jubileuszu, Prezydium Federacji Sportowej „Sparta" życzy 

działaczom i zawodnikom ZKS „Zawisza” w Sulechowie nowych, jeszcze więk - 
szych osiągnięć w ich dalszej działalnościo

JUBILEUSZOWE ŚWIĘTO W BIEŻANOWIE

W niedzielę 22 sierpnia, Bieżanów- mała miejscowość pod Krakowem,obcho
dziła niecodzienną uroczystośćo

Klub Sportowy „Bieżanowianka" święcił jubileusz swego 35“”lecia® Na 
pięknie udekorowanym stadionie, do licznie zebranych zawodników, działa
czy i wiernych sympatyków przemówił prezes Klubu,mgr Jan Bladej „

V/ krótkich i serdecznych słowach powitał zebranych, a następnie sze
roko i obrazowe przedstawił im historię Klubu od zarania jego istnienia aż 

do chwili obecnej a
Po okolicznościowych przemówieniach wiceprzewodniczący KKF i T Ob® 

Górecki odz^iaczył Klub „Złotym Dyplomem" oraz kilku działaczy złotymi i 
srebrnymi odznakamio

W imieniu Federacji Sportowej „Sparta" przemówił Mgr Janusz Cicha- 

lewski, składając serdeczne gratulacje i życzenia dalszych sukcesów» 

Przekazał on uchwałę Prezydium Zarządu Głównego Federacji, dotyczącą 

odznaczenie 12-tu działaczy i zawodników Klubuo

VI ramach uroczystości jubileuszowych odbyły się zawody zapaśnicze, w 
których gospodarze pokonali „Śląsk" = Nowa Ruda w stosunku 10 ; 6,

Po wspólnym obiedzie, odbył się turniej piłkarski, w którym uczest
niczyły kluby „Kabel”, „Płaszowianka „Dąbski” i „Bieżanowianka”8 

Puchar, będący głównym trofeum turnieju, zdobyła drużyna z Płaszowa»
Uroczystość zakończyła wielka zabawa taneczna, połączona z występa

mi wokalno-muzycznymio
Zarząd Federacji raz jeszcze przesyła zasłużonemu Klubowi dużo ser

decznych gratulacji wraz z życzeniami dalszej, owocnej działalności®
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KOMUNIKATY

Io W sprawie przyjęcia nowych Ognisk KKF,

Zarząd Federacji Sportowej „Sparta” zawiadamia, że w ostatnim czasie zos
tały przyjęte w poczet członków Federacji następujące ogniska krzewienia 
kultury fizycznej g

Obecny stan Ognisk KKF wynosi 106 - w tym 62 spożywcze
44 spółdzielcze

1. przy Powszechnej Sp-ni Spożywców Słupsk-woj® koszalińskie
2® w Powszechnej Sp-ni Spożywców Wronki-woj. poznańskie
3o tt Zakładach Mięsnych Wrocław

4„ w Gorzowskiej Wytwórni Makaronu Gorzów Wlkp o - Wieprzyce woj 
zielonogórskie

5. W Powszechnej Sp-ni Spożywców Żagań - woj „zielonogórskie
6® Ił Rejonowym Związku Gminnych

Sp-ni „Samopomoc Chłopska” Żagań • W

7e łt Zjednoczeniu Budowy i Montażu 
Maszyn Przemysłu Spożywczego Warszawa

0. łt Centrali Sp-ni Ogrodniczych II

9e W Warszawskich Zakładach Piwo- 
warsko-Slodownie zych w

lo. W Warszawskiej Sp-ni Spożywców
Wars zawa-Sródmieśc ie M

llo W Zakładach Młynarskich Toruń “ woj o bydgoskie

12 a w Fabryce Pierników „Kopernik" tt W

13. w Zakładach Przetwórstwa Owo
cowo-Warzywnego Dwikozy - woj. kieleckie

14. w Wytwórni Tytoniu Przemysło
wego Jędrzejów w

IIo W sprawie sprostowania pomyłki w Biuletynie nr 5

W biuletynie Federacji nr 5 podano ognisk spółdzielczych 39, powinno być 38, 
podano ognisk spożywczych 53 - powinno być 54. Omyłka polegała na zaliecze- 
niu Ogniska przy Okr.Sp-ni Mleczarskiej w Kamieniu Pomorskim /woj„szczeciń

skie/, jako ogniska spółdzielczego.

III. W sprawie zdjęć fotograficznych z Centralnych Fejstynów-Spartakiad w Kłodzku 
i wę Włocławku

Podajemy do wiadomości klubów sportowych i ognisk krzewienia kultury fizycz- 
nej oraz zespołów artystycznych, biorących udeiał w Centralnym Festynie-Spa- 

rtakiadzie Pracowników Spółdzielczych w Kłodzku oraz w Centralnym Festynie 



-Spartakiadzie Pracowników Przemysłu Spożywczego we Włocławku, że Federacja 
jest w posiadaniu zdjęć fotograficznych z powyższych imprez»

Zdjęcia o formatach? 9 x 12 i 13 x 18 można nabywać w Federacji»
Cena zdjęć? format 9 x 12 zł 4 za sztukę

•’ 13 x 18 " 8 ” *’

Zainteresowanych w nabyciu zdjęć prosimy o nadsyłanie zapotrzebowań na adres
Federacji»

IVo W sprawie poradnictwa w zakresie inwestycji i remontów

Zarząd Główny Federacji Sportowej „Sparta” podaje do wiadomości Klubów i 
Ognisk, że radca do spraw inwest-remontowych inż« KoKostanowicz załatwia 
sprawy i udziela porad w biurze Federacji W-wa uloNowy Zjazd nr 1, dwa razy 

tygodniowo po 2 godziny tj w środy i piątki w godzinach od 9-tej do 11-tej« 
Udziela się również porad na zapytania listowne,

V9 W sprawie poradnictwa prawnego

Federacja informuje Zarządy klubów sportowych i ognisk krzewienia kultury 
fizycznej, że przy biurze Federacji urzęduje radca prawny, d® którego obo

wiązków należy między innymi udzielanie porad prawnych ogniwom organizacyj

nym Federacji» Radca prawny udzielać będzie porad na zapytania listowne jak 

również osobiście w każdą środę, w godzinach od 10-tej do 12-tej.
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